
 اینترنت داخلی یا استارلینک
بازی را به »ماسک« نبازید؟! 

در خبرها آمده بود کــه بیش از ۳۰هزار کاربر ایرانی 
از اســتارلینک اســتفاده می کنند و البته این رقم را 
تا۱۰۰هزار کاربر پیش بینــی کرده اند و احتمالاً این 

روند، رو به رشد هم خواهد بود. 
دربــاره اســتارلینک و ســازگاری کاربــران بــا این 
فناوری های جدید باید بگوییم، با گسترش نسل بعدی 
اینترنت ماهواره ای که بدون نیاز به دریافت  کننده های 
مجــزا )Direct To Cell( تلفن همراه را به اینترنت 
متصل خواهد کــرد، به  طور بالقــوه محدودیت های 
ســنتی دسترســی به اینترنت را ناکارآمد می سازد و 
چالش های جدی برای سیاســت های محدود کننده 

ایجاد می کند.
با توجه به اینکه تکنولوژی های نوین و جدید مرزهای 
جغرافیایی، اعتقــادی و فکری را در نوردیده و از این 
پس هــم هیچ قوه قهریه ای بازدارنده آن نخواهد بود، 
دولت ها دچار یک چالش جدید با این تکنولوژی ها و 
مردمشان خواهند شــد. اکثر دولت ها بدنبال محدود 
سازی و کنترل دوجانبه مردم و تکنولوژی هستند اما 
گویا اینبار، بازی فرق کرده و کســی را قدرت مبارزه 
با»امواج« نیســت و احتمالاً آخرش تســلیم شــدن 

دولت ها خواهد بود!
پیشــرفت و تکنولوژی ساخت گوشــی های همراه از 
یکطرف و روز آمد شدن تکنولوژی ماهواره ای و فضایی 
هم از طرف دیگر می رود تا عملًا اقتدار دولت ها را در 
زمینه محدودسازی ها دچار چالش نموده و عملًا آن ها 

را وادار به تسلیم نماید. 
در کشــور ما نیــز فیلترینگ بدســتور یک قاضی در 
فضای مجازی جاری و ســاری شــد و زندگی روزمره 
مردم را دچار اختلال نمود. او بعدها به دلیل اتهاماتی 

دستگیر و زندانی شد.
با این فیلتریتگ بازار کاســبان فیلترشکن فروش داغ 

شده و تاکنون هم داغ مانده است. 
ب اروی کار آمــدن دولــت چهاردهم تــلاش برای 
آزادســازی فضای مجازی و رفع فیلترینگ شروع شد 
و بعد از چند ماه دو پلتفرم خارجی رفع فیلتر شد اما 
کافی نیســت و اصولاً فضای مجازی باید آزاد شود و 
فیلترینگ حذف گردد امــا نظارت در فضای مجازی 

و سالم سازی آن باید با قاطعیت و دقت انجام شود.
دســت اندرکاران موافق فلیترینگ، مسدودســازی و 
محدودســازی فضای مجازی در هر رده و مسئولیتی 
هســتند باید مقدمه این مبحث را به دقت بخوانند و 
بدانند عضو شــدن ۱۰۰هزار ایرانی در شبکه ماهواره 
ای»ایلان ماســک« را نباید شــوخی گرفــت و این 
مهــم آن ها را نگران نســازد. آقایانی که برای محدود 
و مسدودســازی فضای مجازی و اینترنت، یقه چاک 
می کنند و گروه هایی را ابزار فشــار  می سازند، بدانند 

که در حقیقت »آب در هاون« می کوبند! 
باید ترسید از روزی که نظام استکباری و سلطه برای 
به زانو درآوردن ما، اســتارلینک را با شرایط سهل تر و 
آسانتر در اختیار مردم منطقه و ایران قرار دهد آنوقت 
چگونــه می خواهیــد مردم را کنتــرل کنید؟ چگونه 
می خواهید از فعالیت های دشــمن در فضای مجازی 
جلوگیری کنید؟ با کــدام روش و ابزار می خواهید از 

اشاعه فساد و فحشا جلوگیری کنید؟ 
اگر بخواهیم از این چگونه ها و ســوالات بنویسم ده ها 
سوال خواهد شــد و لذا نباید کاری کنید که در یک 
کلام بازی را به »ایلان ماسک« و عقبه پشت پرده آن 
ببازیم! بهترین روش حکمرانی این است که در شرایط 
خاص، تحلیل مشــخص و آگاهانــه از اوضاع و احوال 
جامعه و نظام بین الملل داشــت. وقتی که می شود با 
تدبیر و تمهیدات خاص میدان را در اختیار گرفت چرا 
بازی را به دشمن واگذار کنیم؟ وقتی می توان گره را 
با دست باز کرد چرا باید کاری کنیم که همان گره را 

با دندان باز کنیم؟ 
لذا با توجه به این که دشمن صبر نمی کند تا ما آماده 
شویمف باید خودمان میداندار شویم و اجازه ندهیم تا 
او خواسته اش را به ما تحمیل و در جامعه حقنه نماید. 
عقل و درایت حکمرانــی اینجا باید به میدان بیاید و 
نگذارد تا شرایط به گونه ای پیش رود که مجبور شویم 

تسلیم شده و دست هایمان را بالا ببریم.

 توضیح سخنگوی دولت
 درباره موضوع انتقال پایتخت

ســخنگوی دولت به طرح احتمالاتــی درباره انتقال 
قطعی پایتخت به مکران بر مبنای برداشــت هایی از 
سخنان او در جریان نشست خبری اخیر با نمایندگان 

رسانه ها، واکنش نشان داد.
فاطمه مهاجرانی با اشاره به طرح گمانه زنی هایی درباره 
انتقال قطعی پایتخت به مکران، بر مبنای برداشت هایی 
که از ســخنان اخیر وی انجام شده است، تصریح کرد؛ 
من نگفتم پایتخت به مکران خواهد رفت؛ بلکه گفتم دو 
شورا تشکیل شده است که یکی برای احصای مشکلات 
پایتخت فعلی اســت و یکی هم برای بررسی قوت هایی 
که اقتصاد دریامحور مشخصاً در مکران دارد؛ نتیجه  این 
سخنان این نیســت که پایتخت به مکران خواهد رفت. 
معنای این سخنان یعنی مطالعه ای در حال انجام است 
و پیشــتر هم گفتم که آماده شنیدن نظرات کارشناسی 
دانشگاهیان و خبرگان و نخبگان در این زمینه هستیم. 
در عین حال پایتخت فعلی و استان تهران، ظرفیت های 
زیســتی محدود دارد؛ از جمله موضــوع آب و وضعیت 
رشته کوه های البرز که واقعاً دیگر جایی ندارد و در برخی 
نقاط تا ارتفاع کوه نیز خانه ســاخته شده است. موضوع 
انتقال پایتخت یک موضوع قدیمی است و حدود ۳۰ سال 
است که درباره آن کار می شود؛ در دنیا هم تجربیاتی در 
این زمینه وجود دارد. این موضوع در حال بررسی است 

اما نتیجه گیری که از سخنانم شده، درست نیست.

نکتهسنج!

رئیـس جمهـور بـا بیـان اینکـه بـرای مـن به عنـوان یـک 
ایرانی و مسـئول کشـور، پذیرش وضعیت زابل و سیسـتان 
و بلوچسـتان قابـل قبـول نیسـت، گفت: حضـور در زابل و 
دیـدار بـا شـما مردم عزیـز، بـار دیگر نـگاه مـا را به عنوان 
مدیران و مسـئولان نسـبت به نـوع خدماتی کـه باید ارائه 
کنیـم، تغییـر خواهـد داد؛ ایـن وضعیت، به هر شـکلی که 

شـده، باید اصلاح شـود.
مسـعود پزشـکیان کـه بـه اسـتان سیسـتان وبلوچسـتان 
سـفر کـرده بـود در ادامـه برنامه های سـفر اسـتانی دولت 
وفـاق ملـی بـه سیسـتان و بلوچسـتان، دیروز در دیـدار با 
اقشـار مختلف مـردم زابل، با مرور خاطـرات دوران حضور 
خـود در ایـن منطقـه گفت: پنجاه سـال پیـش، زمانی که 
دیپلـم گرفتـه بـودم و عضـو سـپاه ترویـج بـودم، بـه ایـن 
منطقـه آمـدم و در روسـتاهای مختلفـی مثـل زهک، کوه 
خواجـه و ده کلوخـی حضـور داشـتم. آن زمـان، دیـدن 
اوضـاع و احـوال مـردم و مشـکلات موجود، نـگاه من را به 
زندگـی تغییـر و درکـی تـازه از سـختی ها و ظرفیت هـای 
ایـن سـرزمین به مـن داد. وی با تشـریح تغییـرات منطقه 
زابـل،  امـروز  شـرایط  کـرد؛  اظهـار  اخیـر،  دهه هـای  در 
به ویـژه در مناطـق روسـتایی، در مقایسـه بـا گذشـته بـا 
چالش هـای بیشـتری مواجه اسـت. مناطقی کـه روزگاری 
سرسـبز و پربـار بودنـد، امـروز بـه دلیـل خشکسـالی و 
کمبـود منابـع، وضعیت بسـیار سـخت تری پیـدا کرده اند. 
ایـن مسـئله نیازمنـد برنامه ریـزی و اقـدام جدی اسـت تا 

بتـوان زندگـی و رونـق را بـه ایـن منطقـه بازگرداند.
پزشـکیان بـا تأکیـد بـر اهمیـت تأثیرگـذاری تجربه هـای 
عمیـق بـر زندگـی افـراد افـزود: رابطـه نزدیـک بـا مـردم 

شـد  باعـث  زابـل،  در  زندگـی  واقعیت هـای  مشـاهده  و 
مـن مسـیری متفـاوت را انتخـاب کنـم؛ ایـن منطقـه و 
مردمانـش، الهام بخـش تغییراتـی بودنـد کـه مسـیر آینده 

مـن را رقـم زدنـد. 
رئیـس جمهور در بخش دیگری از سـخنان خـود با تأکید 
بـر لـزوم تغییر وضعیت موجود در سیسـتان و بلوچسـتان 
بیـان کـرد: حضـور در زابـل و دیـدار با شـما مـردم عزیز، 
بـار دیگـر نـگاه مـا را به عنوان مدیران و مسـئولان نسـبت 
بـه نـوع خدماتی کـه بایـد ارائه کنیـم، تغییر خواهـد داد. 
بـرای مـن به عنوان یـک ایرانی و مسـئول کشـور، پذیرش 

بـا مدیـران،  قابـل قبـول نیسـت. همـراه  ایـن وضعیـت 
مسـئولین، روحانیت و شـما مـردم تلاش خواهیـم کرد تا 
ایـن شـرایط را تغییـر دهیـم. ایـن وضعیت، به هر شـکلی 

کـه شـده، باید اصلاح شـود.
پزشـکیان گفـت: برای ایجـاد تغییر، نخسـتین گام، اراده و 
همراهـی همه جانبـه مـردم و مسـئولین اسـت. روندی که 
امروز در اسـتان وجود دارد، با عزم ملی و تلاش مشـترک، 
حتمـاً تغییـر خواهـد کـرد. رئیـس جمهـور بـا تأکیـد بـر 
اهمیـت اراده و عـزم ملـی افزود: تغییر و پیشـرفت نیازمند 
قـدم نهـادن در مسـیری اسـت کـه شـاید دشـوار بـه نظر 

برسـد، امـا بـا تـلاش و همراهـی مـردم، می تـوان آن را 
پیمـود. وی در ادامـه با امیدواری به آینـده تصریح کرد: ما 
پـای بـه راه نهاده ایـم و تغییـر ایجاد خواهیم کـرد. علیرغم 
تمـام مشـکلاتی کـه بـر ما تحمیل شـده اسـت، اگـر اراده 
کنیـم، تمـام ایـن موانـع را از بیـن خواهیـم بـرد. با کمک 
شـما مـردم عزیـز و بـا همتـی که در ایـن سـرزمین وجود 
دارد، عـزم مـا بـر ایـن اسـت که تـا جایـی کـه در توانمان 
باشـد، مشـکلات شـما را حل کنیم.پزشـکیان خاطرنشـان 
کـرد؛ بـا همدلـی و همراهی شـما، سیسـتان و بلوچسـتان 

بـه جایگاه شایسـته خـود خواهد رسـید.
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پزشکیان در دیدار با مردم شهرستان زابل: 

وضعیت زابل و سیستان و بلوچستان به هر شکلی که شده باید اصلاح شود

سپاه محمد رسول الله)ص(  تهران بزرگ رزمایش راهیان 
قدس را در قالب رزمایش اقتدار پیامبر اعظم ۱۹ ســپاه 

پاسداران انقلاب اسلامی برگزار کرد.
رزمایش بزرگ فرهنگی-رزمی ۱۱۰ هزار نفری »راهیان 
قدس« دیروز با حضور بســیجیان پایتخت، جهادگران، 
اعضای گردان های امام حسین )ع(، گردان بیت المقدس، 
گــردان امام علی )ع( و همچنین گردان های فاتحین به 
همت سپاه محمد رسول الله)ص(  تهران بزرگ و در قالب 
رزمایش اقتدار پیامبر اعظم ۱۹ ســپاه پاسداران انقلاب 

اسلامی برگزار شد.
در ایــن رزمایش عــلاوه بر نمایــش ادوات و تجهیزات 
دفاعی، رزمایش بزرگ توزیع ۱۱۰ هزار بسته معیشتی 
و 67۰ سری جهیزیه و تعداد قابل توجهی لوازم التحریر 
نیــز در تهــران در قالب کمک مومنانه برگزار شــد که 
توســط مردم مومن، خیرین و پایگاه های مقاومت بسیج 
جمع آوری شــده و در میان مــردم آبرومند و عزتمند 
تهران توزیع خواهد شــد. هدف رزمایش راهیان قدس 
کــه پیام آن آمادگی همه جانبه بســیجیان برای مقابله 
با هر تهدید اســت، نشان دادن سطح آمادگی، انسجام و 
مهارت های حرفه ای بسیجیان در امداد و نجات، دفاع از 

کوی و برزن و مقابله با عملیات های تروریســتی بود. در 
این رزمایش، بســیجیان از سه راه تهرانپارس تا چهاراره 
ولی عصر )عج( با حفظ انسجام سازمانی آمادگی خود را 
برای اجرای فرامین فرمانده معظم کل قوا اعلام کردند.

سردار حسن حسن زاده فرمانده سپاه تهران بزرگ پیش 
از ایــن درباره این رزمایش گفتــه بود که این رزمایش، 
یک رزمایش فرهنگی - رزمی محسوب می شود که چند 
پیام دارد؛ اولاً اعلام آمادگی همه جانبه بســیجیان برای 
مقابله با هر تهدید است؛ از سوی دیگر پیام ملت عظیم 
ما را به دشــمنان انقلاب اسلامی صادر می کند تا بدانند 
که همچنان فدائیان مردم و ملت در صحنه حضور دارند 
و هر وقت نیاز باشــد جان خودشــان را فدای این ملت 
و کشــور خواهند کرد و در این مســیر محکم و استوار 

ایستاده اند.
فرمانــده ســپاه تهران تاکیــد کرده بود کــه برگزاری 
رزمایش راهیــان قدس یک پیام مهــم دیگر هم برای 
دشــمنان انقلاب اســلامی دارد و آن اینکه متوجه این 
خروش و جوشش مردمی در ایران باشند؛ چرا که حضور 
جوانان و نوجوانــان در این رزمایش برای اعلام آمادگی 

و قدرت نمایی توان بسیج در عرصه های مختلف است.

رزمایش بزرگ 110 هزار نفری راهیان قدس در تهران برگزار شد
توزیع 110 هزار بسته معیشتی و 670 سری جهیزیه

مرحله پایانی رزمایش پیامبــر اعظم ۱۹ نیروی زمینی 
ســپاه در منطقه ازگله استان کرمانشاه با تحقق اهداف 

خود به پایان رسید.
مرحله پایانی رزمایش پیامبــر اعظم ۱۹ نیروی زمینی 
ســپاه در منطقه ازگله استان کرمانشاه با تحقق اهداف 
خود در اجــرای عملیات پهپادهای رزمــی و انهدامی، 
گردان ویژه تک تیرانداز، یگان هــای جنگ الکترونیک، 
ضدزره، توپخانــه، تاخت و نفوذ و واحدهای هوانیروز به 

پایان رسید.
در ایــن رزمایــش که با حضــور رســته ها و واحدهای 
تخصصی نیروی زمینی سپاه در منطقه غرب کشور اجرا 
شد، از جدیدترین پهپاد انتحاری نیروی زمینی سپاه با 
نام رضوان نیز رونمایــی و در صحنه عملیات هم از آن 

بهره گیری شد.
پهپاد رضــوان ۲۰ کیلوکتر بــرد دارد و مداومت پرواز 
۲۰ دقیقــه ای دارد که بکارگیری آســان و ســریع این 
پهپــاد قابلیت های جدیــدی را به یگان هــای واکنش 
ســریع نیــروی زمینی بــرای مقابله بــا گروهک های 
پیچیــده  جغرافیــای  در  بخصــوص   تروریســتی 

کوهستانی می دهد.
در مراحل اولیه این رزمایش سناریوهای عملیات واکنش 

سریع با انتقال سریع نیرو و تجهیزات به منطقه رزمایش 
از سوی تیپ میرزا کوچک خان اجرا شد.

پــس از آن، با اجرای ستون کشــی یگان ها به ســمت 
منطقه اصلی رزمایش با کلیه تجهیزات و پوشش هوایی 
بالگردهــای هوانیروز ســپاه در کمتریــن زمان ممکن، 
تمرین هلی برن و اسپای )ورود و خروج سریع به بالگرد( 
نیروهای ویژه صابرین نیز در منطقه عمومی رزمایش با 
بهره گیــری از بالگردهای Mi-۱7، روی مناطق از پیش 

تعیین شده انجام گرفت.
همچنیــن تمریــن تصــرف ارتفــاع و جاده هــای مواصلاتی 
ــن  ــتیبانی و تمری ــای پش ــع راه ه ــدف قط ــمن باه دش
عملیــات کبــرای هوانیــروز ســپاه بــرای انهــدام اهــداف 
از پیــش تعیین شــده بــا بهره گیــری از راکت هــای 
میلی متــری   ۲۰ تــوپ  و  هایــدرا  میلی متــری   7۰ 

اجرا شد.
از صبح - پنجشــنبه ۲۰ دی - هــم رزمایش با اجرای 
عملیــات پهپادهــای رزمــی و انهدامی، گــردان ویژه 
تک تیرانــداز، یگان های جنــگ الکترونیــک، ضدزره، 
توپخانه، تاخــت و نفوذ و تمرین عملیات هوانیروز برای 
انهدام اهداف از پیش تعیین شــده، مرحله نهایی خود را 

پشت سر گذاشت.

رزمایش پیامبر اعظم 1۹ نیروی زمینی سپاه پایان یافت

خبـــر

حجت الاسلام والمسلمین ابوترابی فرد:
بدهی خارجی ایران نسبت به تولید 
ناخالص داخلی کمتر از ۳ درصد است

امام جمعه موقت تهران با بیان اینکه ما در بین ۱۰ کشوری هستیم که کمترین 
بدهی خارجی را دارند، گفت: امروز بدهی خارجی ایران نسبت به تولید ناخالص 

داخلی کمتر از ۳ درصد است.
به گزارش ایسنا، حجت الاسلام والمسلمین ابوترابی فرد در خطبه های نماز جمعه 
این هفته تهران با اشــاره به نکات مهم بیانات مقــام معظم رهبری در دیدار با 
مردم قم گفت: یکی از موضوعات مهم بیانات رهبر انقلاب درباره رشد اقتصادی 
پایدار ۸ درصد در ایران اســلامی بود. ایران اســلامی ۴ دهه تحت فشــار انواع 

تحریم هاست و در یک دهه اخیر این تحریم ها جهش ویژه داشته است.
وی ادامــه داد: تردید نکنید هر کشــوری با هر انــدازه از ظرفیت اقتصادی در 
مواجهــه با چنین تحریم هایــی از پا در می آمد، اما بر اســاس گزارش صندوق 

بین المللی پول در ســال ۲۰۲۲ از میان ۱۹۳ کشــور ایران در جایگاه ۲۲ قرار 
گرفته است.

خطیب نمــاز جمعه این هفته تهران افزود: تولیــد ناخالص داخلی ایران بعد از 
ســال ها تحریم بر اساس شــاخص برابری خرید به ۱۵۹6 میلیارد دلار رسیده 
است. پس باید توجه داشته باشیم که اگر در شرایط مطلوب قرار بگیریم با توجه 
به ظرفیت های کشور و تحولات سیاســی جهان و پیش بینی های موجود با چه 

تحولاتی روبرو خواهیم شد.
ابوترابی فرد به بخش دیگری از بیانات رهبر انقلاب در دیدار با مردم قم در ارتباط 
با بیداری جهان اسلام و بازگشت امت اسلامی به هویت دینی اشاره کرد و گفت: 
عزم و اراده برای ارتقاء منافع ملی، امنیت و ایستادگی در برابر زیاده خواهی های 
استکبار و آمریکا جریان عظیمی است که سراسر جهان اسلام را فرا گرفته است.
وی افزود: انقلاب اسلامی در بیداری و حرکت عظیم انقلابی و اقتداری که امروز 
دنیای اســلام با آن روبرو اســت، نقش محوری و تاثیرگذار داشته است. حرکت 
عظیمی که اســتکبار غرب و آمریکا را وادار کرده همه شعارهای خود را در دفاع 
از دموکراسی و حقوق مردم پایمال کند و در برابر نگاه جهان مرتکب سخت ترین 
جنایات گردد که این دســتاورد فریادهای بلند مقاومت قهرمانانه غزه، فلسطین، 

لبنان و یمن و رزمندگان اسلام در سراسر جهان است.
امام امام جمعه موقت تهران به تاریخ پرشــور ۸ ســال دفاع مقدس اشاره کرد و 
افزود: تمام اقتدار نظام اســلامی برآمده از ۸ ســال دفاع مقدس است و سردار 
ســلیمانی ها، ابومهندس ها، ســنوارها و حســن نصرالله ها و مردان دلیر یمن در 

سراسر جهان اسلام تربیت یافته در مدرسه دفاع مقدس هستند.
وی با اشاره به سرمایه گذاری های ناموفق استکبار جهانی در کشورهای همسایه 
ایران از جمله افغانستان و عراق برای تحت فشار قرار دادن ایران اسلامی گفت: 
به دنبال تغییر نقشه خاورمیانه بودند، اما نقشه به نفع محور مقاومت تغییر کرد.

خطیــب نماز جمعه این هفته تهران با بیان اینکه اگر ۸ ســال تحریم، تهدید و 
آتش باران کشــور قهرمــان یمن نبود امروز یمن در ایــن جایگاه از قدرت قرار 
نداشت، خاطرنشان کرد: حوادث آینده هم اینگونه است و اقدامات مذبوحانه در 
ســوریه بدون تردید راه را برای افزایش اقتدار محور مقاومت و همبستگی امت 

اسلامی و شکست های دیگر رژیم صهیونیستی هموار خواهد کرد.
ابوترابی فرد همچنین یاد و نام شــهدای فداییان اســلام را گرامی داشت و در 
سالگرد سانحه جانکاه هواپیمای خطوط هوایی اوکراین با خانواده های داغدار آن 

عزیزان ابراز همدردی کرد.

فرمانده کل ســپاه با بیان اینکه امروز در حوزه موشــکی، پهپادی و شناوری به 
قدرت فوق العاده ای رســیده ایم و هیچ کم و کســری نداریم، گفت: به زودی از 
شهرهای موشــکی و پهپادی رونمایی خواهد شد و شما عظمت و عمق ناپیدای 

قدرت ایران را خواهید دید.
سردار  سرلشکر سلامی در نشســت سراسری راهیان نور در آبادان با بیان اینکه 
مردم  از ما مســتمراً درخواست »وعده صادق ۳« می کنند؛ چرا؟ به این دلیل که 
مردم مواجهه های سخت را به زیبایی به عنوان یک فضای جنگی حس می کنند، 
اظهار داشــت:  مردم ما علاقه دارند که ما همواره در همه عرصه ها با اقتدار عمل 
می کنیم. چون این عرصه مرئی و قابل رویت و قابل اندازه گیری و دیدن اســت؛ 

مظاهری واضح و آشکار است از موازنه قدرت و اقتدار و اعتبار.
وی با بیان اینکه مردم ما به اعتبار قدرت خیلی احترام می گذارند و قدرت معتبر 
را دوســت دارند البته ما هم به خواست مردم عمل می کنیم و اجازه نمی دهیم 
اشــتهای مردم ما برای اقتدارطلبی و عزت طلبی کور شــود این وظیفه ماست، 
افزود: با قلب های سســت نمی شود پیروز شــد حتی اگر غرق در سلاح بود؛  راز 
شکست نخوردن در استحکام ایمان ها، مطمئن بودن قلب ها و ثبات قدم هاست.
فرمانــده کل ســپاه در بخش دیگری از ســخنان خود با بیان اینکه  دشــمنان 
می گویند ایران در تحولات اخیر بازوان بازدارنده منطقه خود را از دســت داده و 
دیگر آن ایران قدرتمند گذشــته نیست، آنقدر تکرار می کنند که می خواهند این 
عبــارات را در ذهن ها تثبیت کنند، تصریح کرد؛ اگر کشــورهای مقاومت بازوان 
بازدانده ما بودند وقتی شهید سلیمانی یا زاهدی و دیگران را شهید کردند باید ما 
به همین بازوان منطقه ای متوسل می شدیم و به آنها می گفتیم جواب بدهند، آن 

زمان ســوریه در زنجیره مقاومت قرار داشت و ما هم در سوریه بودیم ولی تدبیر 
نظام این بود هر کشور مقاومت بر اساس ملاحظات خود عمل کند.

سرلشکر ســلامی با بیان اینکه ما آنقدر بزرگ هستیم که می توانیم از سرزمین 
خودمان پاســخ بدهیــم  وگرنه نیازی نبود وعده صــادق ۱ و ۲ را انجام دهیم و 
دیگران برای ما انجام می دادند و به حســاب ما نوشته می شد، ادامه داد: ما یک 
نظام معتبر و مقتدر رســمی هستیم و حســاب خودمان را با دشمنان بر اساس 
توانمندی های خودمان انجام می دهیم؛ بعد از جسارت های اسرائیل، می توانستیم 
به بازوان در منطقه خود بگویم که پاسخ اسرائیل را بدهند اما موشکی از سوریه 

و لبنان به اسرائیل شلیک نکردیم و خودمان انجام دادیم.
وی با بیان اینکه دشمنان می خواهند بگویند ایران ضعیف شده؛ آیا امروز در بستن 
تنگه ها قوی تریم یا ســال های قبل؟ اظهار داشت؛ امروز که به فناوری اصابت در 
هزاران کیلومتر با بهره برداری از هوش مصنوعی دست یافته ایم قوی تر هستیم یا 
قبلًا که این فناوری را نداشتیم؟ ما همچنان بخش مهمی از اقتصاد و انرژی جهان 
را در اختیار داریم؛ این از ما سلب شده یا توان ما برای اثرگذاری کم شده است؟ 
وی با بیان اینکه امروز در حوزه موشکی، پهپادی و شناوری به قدرت فوق العاده ای 
رســیده ایم و هیچ کم و کســری نداریم، گفت: به زودی از شــهرهای موشکی و 
پهپادی رونمایی خواهد شد و شما عظمت و عمق ناپیدای قدرت ایران را خواهید 

دید؛ ما در موشک هایمان و پهپادهایمان و شناورهایمان که بخش مهمی از قدرت 
بازدارنده ماست مگر الان با کم و کسری مواجه هستیم؟ چه چیزی ضعیف شده؟ 
ملت ایران ضعیف شدند؟ نه! آگاه تر و مصمم تر شدند.  ملت ایران تنها ملتی است 
که شــما وقتی پایگاه دشمن را می زنید با خودروهای چراغ روشن نیمه های شب 
در خیابان ها شــادی می کنند؛ ایران تنها کشوری است که وقتی موشک شلیک 

می کند قیمت نفت و دلار در آن ارزان می شود. این یعنی ضعف؟
 سرلشکر ســلامی با بیان اینکه هیچ دشمنی نمی تواند ادعای حضور در ایران را 
داشــته باشد، اضافه کرد: تحریم یک خطر جدی بود و کوچک نبود و اگر تحریم 
کنندگان معرض این تحریم ها بودند قطعاً فرو می پاشیدند اما ملت ایران به رهبری 
امام خامنه ای  ایستادند و قدرت سازی کردند.  ما ضعیف شده ایم؟! مگر ما از مواضع 
سیاسی خودمان عقب نشستیم؟ مگر ما نمی توانیم پایگاه های منطقه ای دشمنان 
را ویران کنیم؟ وی با بیان اینکه موشک های جدید و خاص در نیروی هوافضا در 
حال ساخت است، گفت؛ دست سپاه روی ماشه است و هیچ مشکلی وجود ندارد 

و لباس های رزم بر تن داریم و مردم نگران هیچ چیزی نباشند.
وی با بیان اینکه امروز مقامات اسرائیلی منزوی و در نزد همه مردم جهان منفور 
شــده اند، گفت: یمنی ها امروز دریای ســرخ را بســته اند و امریکا و اسرائیل هم 
حریف آنها نشــده اند، آیا امروز آسمان اسرائیل بسته است؟ موشک های یمن به 
اهداف برخورد می کند و پاسخی هم ندارند و آژیرها هم مدام به صدا در می آید.

وی با بیان اینکه امروز سپاه برای حل همه موضوعات کشور پای کار است، اضافه 
کرد؛ ظرفیت عظیمی در بسیج برای همه مسائل کشور داریم و آماده کارآفرینی 

در همه بخش ها هستیم و آماده ایم در هر زمینه به کمک بشتابیم.

سردار سلامی وعده داد:

رونمایی از قدرت بزرگ ایران

فرهاد خادمی


